

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : YB TUAN NOOR AMIN BIN AHMAD  
[KANGAR - PKR]**

**TARIKH : 19 MAC 2019 (SELASA)**

**SOALAN NO. 27**

Minta **MENTERI BELIA DAN SUKAN** menyatakan apakah rancangan yang telah dan bakal dilaksanakan untuk memastikan persatuan-persatuan sukan lebih berdikari terutama dalam aspek kewangan.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Yang Berhormat, Kerajaan sentiasa mengamalkan prinsip perbelanjaan secara berhemah dalam pentadbiran. Pada masa kini Kerajaan berdepan dengan kekangan kewangan bagi mencapai misi mengurangkan hutang negara, bajet defisit dan sentiasa berusaha meningkatkan pendapatan negara. Sudah tiba masanya untuk persatuan-persatuan sukan untuk lebih berdikari dan tidak mengharapkan bantuan daripada pihak kerajaan semata-mata seperti sebelum ini.
2. Pejabat Pesuruhjaya Sukan (PPS) telah melaksanakan siri kursus yang mana dibentuk kepada persatuan-persatuan yang berdaftar di bawah Pejabat Pesuruhjaya Sukan (PPS) untuk menjadi lebih teratur berkenaan dengan pengurusan dan kewangan persatuan. Kursus yang dilaksanakan setiap tahun bagi tujuan tersebut dikenali sebagai Kursus Pengurusan Organisasi Badan Sukan (KPOBS). Kursus ini telah dilaksanakan pada tahun 2012 sehingga kini dan mendapat banyak maklum balas yang baik dari persatuan-persatuan yang menghadirinya.

## SOALAN NO : 27

3. Pihak kementerian melalui Pejabat Pesuruhjaya Sukan Malaysia juga sentiasa membantu badan sukan dengan memberi khidmat nasihat dan galakan supaya persatuan sukan lebih berdikari dan tidak hanya mengharapkan bantuan dan sokongan daripada pihak kerajaan. Setiap badan sukan harus bijak berdikari dalam menjana sumber kewangan, antaranya persatuan sukan boleh menjalin kerjasama swasta seperti mengadakan memorandum persefahaman (MOU) bagi menjalinkan kerjasama dalam memacu pembangunan sukan di Malaysia.

Selain daripada itu juga persatuan sukan boleh bekerjasama dengan melantik mana-mana syarikat yang berminat untuk menganjurkan acara yang berprestij tinggi. Sebagai contoh kerjasama antara pihak *Malaysia Football League* (MFL) dengan Persatuan Bolasepak Kebangsaan (FAM). Pihak MFL merupakan badan swasta yang menganjurkan Liga Bolesepak Malaysia dan penganjuran acara sukan ini menjana pendapatan kepada pihak FAM setiap tahun.

Sekian, terima kasih.